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Seniorrådet Beslutningsprotokol nr. 7 
 

 
Dato: 25.08.2023 KL. 10.00 Sted: Bülows Kaserne 

 

Deltagere: Seniorrådet & Signe Lunn Walls 
Fraværende: Jørgen Munk Hansen 
Referent: Trine Roy 

 

 
DAGSORDEN 

1. Velkomst til Carsten Jørgensen 
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Godkendelse af referat 
4. Orientering fra Signe 

a. Strategi for bæredygtighed 
b. Ny sekretær for Seniorrådet 
c. Ældresagen har henvendt sig til udvalgsformand Søren Larsen med forslag 

om et orienterende borgertemamøde vedr. hjemmepleje og indflytning på 
plejehjem. Udvalgsformanden foreslår dette arrangeret i samarbejde med 
Seniorrådet. 

 
5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 

Foreløbige dagsordenspunkter: 
a. Strategien for Senior og Sundhed – Glæden ved gode hverdage, forventes 

sendt i høring fra 30. august til 12. september 
b. Rådsbetjening 
c. Ny aftale med CSV Kolding – i forhold til hjerneskade hjælp 
d. Opfølgning på Temperaturmålingen på plejens område fra 2022. 
e. Gennemgang af samarbejdsaftaler 
f. Afrapportering omkring magtanvendelser 

 
6. Plejehjemsråd 
7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

a. Senior Nyt møde angående ny distributionsaftale mv. 
8. Nyt fra Rådets medlemmer 
9. Stormøde 16. november 2023 (Middelfart kl. 10.00-15.00) 

a. Tilmeldingsfrist den 26. okt. 2023 e-mail sorenjakobsen@hotmail.dk 
b. Afbud fra Søren 

10. Seniorhuset: Åbent Hus 30. september kl. 10.00-13.00 
11. Senere indkomne sager 
12. Eventuelt 
13. Kommende emner 
14. Afsked med Olaf Helios 
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REFERAT 
 
 

1. Velkomst til Carsten Jørgensen 
Carsten kommer med erfaring fra fagforeningsverden, samt politisk arbejde og som 
suppleant til Handicaprådet. 

 
2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden yderligere bemærkninger. 
 

3. Godkendelse af referater 
Referatet fra d. 2. juni 2023 blev godkendt uden yderligere bemærkninger. 

 
4. Orientering fra Signe 

 
a. Strategi for bæredygtighed 

Signe orienterede om, at strategien for bæredygtighed sendes til høring sna- 
rest. 

 
b. Ny sekretær for Seniorrådet 

Michela Madvig Jørgensen vil være Seniorrådets nye sekretær, hun er konsu- 
lent i Sekretariatet for Beskæftigelse og Velfærd og er nærmeste kollega med 
dem, der skriver sager til Senior- og Socialudvalget. 

 
c. Orienteringsmøde med Ældresagen 

Ældresagen har henvendt sig til udvalgsformand Søren Larsen med forslag 
om et orienterende borgertemamøde vedr. hjemmepleje og indflytning på ple- 
jehjem. Udvalgsformanden foreslår dette arrangeret i samarbejde med Senior- 
rådet. 

Seniorrådet ser en parallel til deres påtænkte arrangement omhandlende ”fra 
hus til lejlighed”. 
Grethe kontakter Ældresagen for at få yderligere uddybning. Herefter vil aktivi- 
tetsudvalget tage teten. 

 
Vigtigheden af at få afklaret, om det påtænkte møde er et oplysningsmøde el- 
ler et debatmøde påpeges. 

 
5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 

a. Strategien for Senior og Sundhed 
Strategien for Senior og sundhed - Glæden ved gode hverdage, forventes 
sendt i høring fra 30. august til 12. september. 

 
Signe præsenterede baggrunden for strategien. Signe præciserede, at strate- 
gien er den overordnede retning for hendes driftsområde. 

 
Kort om strategien: 
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Signe orienterede om, at retorikken ”Glæden ved gode hverdage” skal tydelig- 
gøre hele den grundlæggende afspejle tankegang. Målgrupperne for strate- 
gien er borgere, patienter, medarbejdere, pårørende og frivillige. 

 
Strategien omhandler fire temaer: 

 
1. Tiltrækning og tilknytning 
2. Kvalitet i den menneskelig relation 
3. Rehabilitering i et helhedsperspektiv 
4. Det aktive medborgerskab 

 
Signe gennemgik strategien og satte ord og eksempler på de enkelte temaer 
samt understregede mulighed for, at Seniorrådet nu får den til høring. 

 
b. Rådsbetjening 

Et ønske fra Senior- og Socialudvalget om at få et indblik i, hvilken rådbetje- 
ning hvert råd modtager. 
Seniorrådet påpeget, at der i deres vedtægter står 2 årlige dialogmøder med 
Senior- og Socialudvalget – i bilaget er der skrevet 1. 

 
Signe foreslog at Seniorrådet tænkte over muligheder for at reducere deres 
behov for administrativ betjening, eksempelvis ved at varetage en minisekre- 
tærrolle internt. 

 
c. Ny aftale med CSV Kolding – i forhold til hjerneskade hjælp 

 
d. Opfølgning på Temperaturmålingen på plejens område fra 2022. 

• Måltidsværterne har ført til større fokus på gode måltidsøjeblikke. 

• Skiltene skal ændres til Plejehjem – det er i proces. 

e. Gennemgang af samarbejdsaftaler 
Seniorrådet undrede sig over, at det virker til at der lægges op til at Mændene 
Krisecenter skal lukkes. 

 
f. Afrapportering omkring magtanvendelser 

Signe orienterede om, at mange magtanvendelser typisk omfatter samme bor- 
ger. 

 
6. Plejehjemsråd 

 

• Hybyhus: Flemming orienterede om, at der ikke er sket noget på denne side 
af sommeren. 

• Rosenlunden: Aksel berettede om, at status er det samme på Rosenlunden. 

• Øster Elkjær: Grethe fortalte, at hun er meget aktiv på plejehjemmet i forhold 
til at arbejde med ændringen af de fysiske rammer, så der ses mere hjemlige 
lokaler. Grethe har siddet med sin symaskine på Øster Elkjær og fortalte også, 
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at hun har fået et tæt samarbejde med aktivitetsmedarbejderen. 

• Stævnhøj: Svend orienterede om, at der er møde i plejehjemsrådet på man- 
dag. Svend syntes, at det er uheldigt at enkeltsager fylder meget i omtalen af 
plejehjemmet. 
Derudover fortalte han en succeshistorie, hvor 25 af beboerne var på fælles 
udflugt og fik en rigtig god oplevelse. 

• Othello: Der var møde i pårørenderådet 7. juni, hvor der et blevet orienteret 
om, at måltidsværterne fungerer rigtig godt, og det kan mærkes når de ikke er 
der. Det har været en stor lettelse at påbuddet er ophævet. 
De arbejder på en informationsfolder omkring, hvad man kan forvente, når man 
flytter på plejehjem. 
Derudover er kritik af deres adgangsforhold til at komme ind og ud af Othello 
med kørestolsbrugere. 

Seniorrådet ønsker at sende et budskab til rette vedkommende om, at der bør 
gøres noget ved forholdene, således at kørestolsbrugere let kan komme ind og 
ud af plejehjemmet. 
Jytte følger op på dette og orienterer formanden. 

 
Et rådsmedlem oplyste, at der er 90 færre stillinger på området end sidste år. 
Derudover er der ca. 20 % medarbejderomsætning. Undersøges ved fagche- 
fen Signe. 

 
7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

 
a. Senior Nyt møde angående ny distributionsaftale mv. 

Der er besluttet, at man først modtager fysiske blade fra man er fyldt 66 år. 
Der spares 27.000 kr. årligt i distribution. 
Derudover spares der et ukendt beløb reduceret i trykkeomkostninger ved at 
fjerne distribueringen til 60, 61, 62, 63, 64 og 65 årige. Flemming får tallene 
ved Pro-Print. 

 
Socialkompasset forventes ikke at fungere optimalt de næste par år, hvorfor 
Seniorrådet føler sig forpligtet til at opretholde ”Det sker”. 

 
Senior Nyt: 

 
Facebook: 
Pt. 433 medlemmer 

 
Carsten er tilføjet på Facebookgruppen. 
Flemming arbejder på at finde et mere vellignende billede, hvorefter dette sendes 
til Carsten også. 

 
8. Nyt fra Rådets medlemmer 

a. Flemming orienterede om Brugergruppemøder d. 5-7. september. Indbydel- 
serne sendes til Seniorrådet 
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9. Stormøde 16. november 2023 (Middelfart kl. 10-15) 
a. Tilmeldingsfrist den 26. okt. 2023 e-mail sorenjakobsen@hotmail.dk 
b. Afbud fra Søren 
c. Deltagere: Aksel, Birte, Svend og Grethe (Trine sørger for tilmeldingen). 

 
10. Seniorhuset: Åbent Hus 30. september kl. 10-13 

a. Seniorrådet deltager ikke i funktion af Seniorråd. 
 

11. Senere indkomne sager 
a. Fri-plejehjemmet i Middelfart har inviteret Seniorrådet på besøg via Facebook. 

Seniorrådet aftalte, at Søren får arrangeret et besøg for hele Seniorrådet in- 
den årets udgang. 

 
 

12. Eventuelt 
Nedenstående eventuelle emner blev drøftet under punkt 5 a. 

 
a. Flemming orienterede om, at Seniorrådet har skrevet til §17 stk. 4 udvalget, 

der behandler udvalgsstrukturen, at Seniorrådet mener, at sundhedsområdet 
drukner i den nuværende struktur. 

 
b. Signe orienterede om, at Værdighedspolitikken er sat på pause, da vi afventer 

en ny ældrelov. Idet de forventer, at den nye ældrelov afbureaukratiserer om- 
rådet. 

c. Flemming og Søren forsøger at forebygge rehabilitering, ved at motivere æl- 
dre til at dyrke (mere) motion. 

 
13. Kommende emner 

 
14. Afsked med Olaf Helios 

Seniorrådet takkede for et godt samarbejde og takkede for Olafs indsats de sidste 6 
år. 

 
15. Afsked med Trine Roy 

Seniorrådet takkede Trine for et godt og kvalificeret samarbejde gennem desværre 
kun 17 måneder 
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